
از ورود کالاهای اساس بهصورت تهاتر کاملا حمایت مکنم

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار رئیس سازمان توسعه تجارت ایران در نشست فعالین اقتصادی منطقه آزاد

چابهار که با حضور معاون اقتصادی رئیسجمهور، استاندار سیستان و بلوچستان، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار، سفیر جمهوری

اسلام ایران در افغانستان، رئیس سازمان توسعه تجارت، معاون سازمان برنامهوبودجه، فرمانداران چابهار و کنارک و جمع از مدیران

سازمان و استان برگزار شد، بیان داشت: کشورهای همسایه خصوصاً افغانستان و پاکستان برای ما بسیار مهم است، مسلماً با جدیت به

دنبال ایجاد بستری مناسب برای توسعه تجارت با این کشورها هستیم، اما بههرحال محدودیتهای به دلیل نحوه تجارتمان و همچنین

ساختار واحدهای صنعت که در داخل کشورمان داریم، وجود دارد؛ که این مسائل بسیاری از برنامههای ما را محدود مکند؛ چراکه در

،استان و متوسط زیادی در سط کشور صورت گرفته است و واحدهای کوچ طول دهه 70 سرمایهگذاریهای پراکندهای در سط

منطقهای و یا محل ایجادشدهاند؛ گرچه امروز که در شرایط تحریم هستیم و این واحدها بسیار کمکننده هستند تا بتوانیم اثرات

ر این موضوع محدودکننده شده است، زیرا هر زمان که تصمیم بر آن شد ینماییم، اما از سوی دی تحریم را ضعیف و کمرن

قرارداد ترجیح یا تجارت آزاد با ی از کشورها منعقد شود، مگویند در جهت حمایت از تولید داخل، اجازه ورود به کالا را

ندهید! که درواق این چالش تبدیل به ی معضل شده است.

محمدرضا مودودی با اشاره به درخواست برخ از تجار مبن بر اجازه ورود برخ از کالای ممنوع شده جهت واردات به کشور گفت:

در اینجا به صحبتهای رئیس محترم جمهور اشاره مکنم که در جواب نامه درخواست که خدمت ایشان برای تجارت ترجیح با

برخ کشورها ازجمله ترکیه و اتحادیه اقتصادی اوراسیا ارسال کرده بودیم و اعلام داشتیم که بعض از این کالاها که در تجارت

ترجیح قرارگرفته است، متأسفانه جزء اقلام ممنوعه در جهت واردات به کشور مباشند و این امر مان از این مشوند که بخواهیم

برنامههای تجارت ترجیح خود را کامل نماییم؛ اما جناب دکتر روحان تأکید کردند که امروز ممنوعیتها بر هر پیمان و توافق

بینالملل اولویت و ارجحیت دارد.

وی عنوان کرد: بااینحال، در سال گذشته توانستیم مجوز ورود 140 میلیون دلار کالاهای ممنوعه گروه 4 را برای مناطق آزاد کشور

دریافت نماییم تا این کالاها از طریق مسافری وارد کشور شوند که این مجوز تا پایان فروردینماه سال 98 اعتبار داشت و مجدداً تا

هجدهم اردیبهشتماه نیز تمدید شد، که در این میان برخ مناطق آزاد مانند کیش از این سهمیه استفاده کرده و اقلام را وارد نمودند.

مجدداً برای سال جاری جلسهای برگزار کرده و درخواست دریافت مجوز 540 میلیون دلاری را ارائه نمودیم که نسبت به سال گذشته

این رقم 40 میلیون دلار افزایش داشته، لین با کلیات این درخواست موافقت نشده است.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران اظهار داشت: با توجه به اینه هماکنون در جن اقتصادی هستیم، هدف تحریم کنندهها این است

که مصارف ارزی کشور افزایش پیداکرده اما درآمدهای ارزی کاهش پیدا کند، بهطوریکه برای واردات مواد اولیه بهشدت مان ایجاد

مکنند ول برای واردات کالاهای لوکس اجازه مدهند هر آن چیزی را که مخوانیم وارد نماییم. در این شرایط مدیریت مناب ارزی

بسیار حائز اهمیت بوده و نقش کلیدی را ایفا مکند. بنابراین همه ما باید دقت داشته باشیم که خداینرده مناب محدود ارزی کشور

صرف کالای غیرضروری نشود.

با موضوع تهاتر کالا نداریم، حت لمش مودودی درخصوص بحث تهاتر با کشور پاکستان و افغانستان اذعان داشت: ما هی

افغانستان متوانند بهعنوان واسط با سایر کشورها عمل کنند؛ اما با پاکستان هم که تراز مثبت تجاری بالای هم داریم، این ظرفیت

وجود دارد که اگر تجار تمایل داشته باشند، متوانند اقلام موردنیاز کشور اعم از کالاهای اساس، مواد اولیه و ماشینآلات تولید را

بهصورت تهاتر و بدون مشلات سیاستهای ارزی و مسائل مربوط به ورود به کشور را با هماهن و حمایت کامل از سوی سازمان

توسعه تجارت وارد نمایند.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران در پایان در رابطه با صادرات بهصورت ریال با کشور افغانستان نیز خاطرنشان کرد: در این

را که داشتیم، در غالب ی نشستهای یر این موضوع هستند و انشاءالله بتوانند نتایخصوص جناب دکتر نهاوندیان شخصاً پی



مصوبه از سران سه قوه یا هیئت دولت دریافت کنند تا به این معضل که امروز در بحث سیاستهای ارزی بهویژه بحث برگشت

بهصورت ریال را با آن مواجه هستیم، کم کند و راهار مناسب برای آن در نظر گرفته شود.


